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PUBLICITAT

- Vila Comtal -
CASTELLÓ D’EMPÚRIES

2a RUTA de

L’ArtArt
Record a Carles Fages de Climent
i els seus amics pintors

Del  9  a l  12  d ’octubre  de 2009

“Un i t inerar i
on  e s  fonen
l ’ar t ,
l a  cu l tura
i  l a  h i s tòr ia”

72 artistes
20 espais

VISITA’NS
Inici de la ruta:
Ecomuseu-Farinera
divendres 9 inauguració
a les 16h. Ecomuseu-Farinera
a les 18h Sala Municipal.
dissabte, diumenge i dilluns
de 10 a 14h  i de 17 a 21h.

10 d’octubre a partir
de les 17h a la Basílica
ART-ORGUE

11 d’octubre a les 18.30h
al Paller de can Melino
Concert: RESSONÀNCIES
INDUCTIVES a càrrec
d’AUXI, violí i POL, guitarra

VISITA COMENTADA
Dissabte i diumenge
a les 17 h (inscripció prèvia)
al telèfon 972 15 62 33

MUSEUS PORTES OBERTES
Ecomuseu-Farinera i
Museu d’Història Medieval
Cúria Presó

INFORMACIÓ
Oficines de turisme

Tel. 972 15 62 33  - 972 45 08 02
www.castello.cat

turisme@empuriabrava.cat
facebook.com/rutadart
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● Josep Fontàs és el president del Grup Excursio-
nista Amerenc Esquelles, que enguany celebra el
quarantè aniversari.

–Com va néixer el grup i quines activitats fè-
ieu al principi?

–«El grup va néixer fent sortides amb mossèn
Manel. Ell ens va crear una inquietud cap a la mun-
tanya. Va haver de marxar i llavors vam dir: a veure
què fem. De totes maneres, ell va aplegar molt de
jovent. Després ens vam limitar a set o vuit, amb
moltes inquietuds. Vam dir que ho miraríem de
portar sols i aquí va néixer la idea.»

–Durant els primers anys, però, fèieu més
que excursions.

–«Al començament vam fer unes exposicions
per Nadal. Hi va haver una revifalla el 1971 i vam
començar a fer sortides on venia més gent. També
van venir nous companys i a partir del 1971 o 1972
vam començar a fer l’Aplec de Santa Brígida. Des-
prés va començar el pessebre vivent, les sardanes
d’estiu... Tota una sèrie d’activitats. Culturalment
érem els únics que aportàvem coses al poble.
L’Ajuntament es dedicava a fer el que feia tot ajun-
tament aquell temps: anar subsistint, les coses d’ur-
banisme i para de comptar. Esquelles aplegava
molta part del jovent d’Amer.»

–Actualment què feu?
–«Bàsicament excursionisme. També acabem de

posar a punt l’ermita de Santa Brígida, l’hem res-
taurat totalment. A partir del 1990 vam considerar
que a aquesta ermita li convenia una restauració
com cal. Es va parlar amb tots els paletes del poble
per arreglar la teulada. Es va començar pel teulat,
va ser una feina dura, un any treballant-hi. Quan es
va acabar el teulat, vam continuar amb l’ermita.»

–Per celebrar el quarantè aniversari heu tor-
nat una mica als orígens, però.

–«Hem recuperat activitats culturals que es feien
i que s’han deixat de fer. N’hem programat una o
dues cada mes. Hem reeditat el llibre Per camins i
corriols, de 2001, que s’havia exhaurit. També vo-
lem reeditat una història del grup. També s’ha recu-
perat una excursió a la neu, una altra al lloc on va
néixer el nom del grup, a Rupit. S’han anat recupe-
rant coses que s’havien deixat, com ara la Flama del
Canigó.»

–L’Ajuntament us va atorgar la medalla
d’or, què ha significat el grup per a Amer?

–«El 1982 l’alcalde, Josep Puigdemont, va creure
necessari atorgar-nos la medalla d’or per tota l’acti-
vitat que havíem dut a terme. Per a nosaltres va ser un
orgull. Per a la vida d’Amer el grup ha estat un motor
bastant important culturalment. Abans no s’escrivia
en català, nosaltres ho fèiem malgrat que fèiem mol-
tes faltes. La majoria de gent ens aprecia, tenim uns
300 socis i n’hi han passat uns 700 aquests 40 anys.
Vam enfortir el teixit associatiu.»

Josep Fontàs. PRESIDENT DEL GRUP ESQUELLES

El Grup Excursionista Amerenc Esquelles
celebra 40 anys retornant als orígens

«Hem sigut un motor
cultural per a Amer»

el repunt | JORDI COLOMER

Josep Fontàs, president del grup. / J. COLOMER

La reunió va ser informati-
va i no es va prendre cap
determinació. L’Incasòl,
propietari dels terrenys
juntament amb la societat
agrícola Mas Boada, va in-
dicar que la Generalitat es-
tà elaborant un pla estratè-
gic comercial en l’àmbit
de Catalunya, en què s’in-
clou aquest sector. El pla
no estarà acabat fins l’any
vinent, però l’apartat que
fa referència a Can Boada
estarà llest a final d’aquest
any, moment en què es
preveu tornar-ne a parlar.
Aquest pla ha de fixar la
demanda industrial al sec-
tor i el tipus d’oferta i d’ac-
tivitat. El govern condicio-
na la construcció del polí-
gon a la reducció de l’im-
pacte mediambiental i la
creació de llocs de treball.
Proposa vincular aquest
polígon amb el del SUD-
12, ja aprovat, per la qual
cosa cal la conformitat
dels propietaris, entre els
quals el regidor d’Urba-
nisme, Eduard Galobar-
des. Això afavoriria l’aug-
ment de zona verda al
SUD-12, amb el trasllat de

part de les indústries a Can
Boada. L’Incasòl va dir
que li «sembla bé» aquesta
proposta, però que se n’ha
d’estudiar la viabilitat.

Els partits discrepen
Els grups de l’oposició, re-
presentats a la comissió de
seguiment, mantenen po-
sicions divergents sobre

Can Boada. Respecte de la
proposta d’unir els dos po-
lígons, el PSC, que aposta
per un sol polígon, es mos-
tra obert a estudiar-ne la
possibilitat. ERC, per la
seva banda, es manté en la
posició de fer una consulta
perquè sigui el poble que
decideixi què s’ha de fer
amb Can Boada. Des

d’ICV-EUiA es diu que
l’objectiu dels propietaris
i l’Ajuntament «es la re-
qualificació» dels terrenys
i titlla de «conte» l’argu-
ment de la creació de llocs
de treball. ICV afirma que,
si en un proper mandat en-
tra en el govern, intentarà
fer «marxa enrere» en la
modificació del pla.

El govern de Llagostera condiciona
el polígon a Can Boada a la reducció

de l’impacte mediambiental
Proposa a l’Incasòl relacionar aquest espai amb el del sector del Mas Roig

Els terrenys del sector Can Boada on es preveu el polígon industrial. / M. RUIZ

● L’equip de govern de l’Ajunta-
ment de Llagostera condiciona l’em-
plaçament del polígon industrial al
sector de Can Boada a la minimitza-

MONTSE BARRERA / Llagostera ció de l’impacte mediambiental i
paisatgístic i a l’oferiment de garan-
ties de creació de llocs de treball. Ai-
xí es va exposar dijous a la reunió en-
tre el representant de l’Incasòl, Lluís

Berenguer, i la comissió de segui-
ment. El govern proposa relacionar
Can Boada amb el polígon del
SUD-12, al sector del Mas Roig,
proposta que l’Incasol troba bé.


